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Landinrichtingsproject Vlaamse Rand 

Planbegeleidingsgroep Dilbeek-Grimbergen 5 oktober 2018 

Tijd  9.30 – 12.00 uur 

Plaats  VAC Leuven, Diestsepoort 6, multifunctionele zaal (benedenverdieping) 
 
Deelnemers: Elke Vanempten (ILVO, Voorzitter PBG Dilbeek – Grimbergen), Luc Vander Elst (Vlaamse Landmaat-
schappij), Maarten Sper (VLM), Ingrid Beerens (VLM), Reej Masschelein (vzw Velt); Hilde De Stordeur (gemeente 
Grimbergen), Eddie Boelens (gemeente Grimbergen) , Tom Boeckx (departement Landbouw en Visserij), Eline Buyle 
(Agentschap Onroerend Erfgoed), Alec Van Havre (MINA-raad), Lien Vandebroeck (Boerenbond), Brecht Vermote 
(Regionaal landschap Groene Corridor), Wim Solie (Regionaal landschap Groene Corridor); Katrien Piessens (VMM) 
 

Verontschuldigd: Tom De Bruyn (Provincie Vlaams-Brabant, dienst R.O.), Joris Van Damme (Provincie Vlaams-Bra-
bant), Kristel Vanderhaegen (gemeente Wemmel); Etienne Keymolen (vzw Trage Wegen); Eva Vercamst (Agent-
schap Ruimtelijke Ordening); Jana Van Rompaey (Provinciale Ontwikkelingsmaatschappij); Gert Desmedt (Vlaio), 
Evelien Janssens (Agentschap voor Natuur en Bos) 
 
Niet aanwezig: Bart Hompes (Agentschap Wegen en Verkeer), Samuel Beernaert (Infrabel), Frederik Depoortere 
(Brussel Mobiliteit, Gewestelijke overheidsdienst Brussel), Ben Van Der Wijden (Leefmilieu Brussel), Vincent Jonck-
heere (gemeente Wemmel), Ben Michiels (gemeente Asse), Anita Jaspers (departement Mobiliteit en Openbare 
Werken), Greet Swinnen (Agentschap voor Natuur en Bos Vlaams-Brabant), Yoeri Vastersavendts (gemeente Asse), 
Leo Vander Kerken (gemeente Meise), Eric De Jonge (gemeente Dilbeek), David De Valck (gemeente Merchtem), 
Johan Boucquey (Natuurpunt) 

Agendapunten 

 
1. Maalbeekvallei Grimbergen:  

a. voorstelling aangepast landinrichtingsplan na openbaar onderzoek en adviezen 
b. bespreking 
c. vraag tot goedkeuring definitief landinrichtingsplan Maalbeekvallei 

2. Algemene stand van zaken in planzone Dilbeek-Grimbergen 
a. Opening Kerremanspark 
b. Volkstuinen: stand van zaken samentuinhuis 
c. Green Energy Park Zellik 
d. R0 en Werkvennootschap 
e. Hooghof 
f. Groene Noordrand 

3. Varia 

 

Vooraf verstuurd: 
1. digitaal: aangepast landinrichtingsplan Maalbeekvallei Grimbergen met kaartmateriaal en bijlagen (via We-

Transfer) 

Bijlage bij verslag: presentatie VLM over landinrichtingsplan 

 

Elke Vanempten opent als voorzitter de planbegeleidingsgroep en overloopt de agenda. 
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1. Vooraf 

Herinnering aan Erik Meerschaut.  

Vooraf staat de voorzitter eerst even stil bij het overlijden van Erik Meerschaut, die altijd een belangrijke rol heeft 

gespeeld in het gebied en mee de stuwende kracht is geweest achter heel wat projecten die nu op tafel liggen als 

ontwerp. Erik was één van de initiatiefnemers van het project Molenbeek-Maalbeek. Hij was een stuwende kracht 

in het gebied. Al in 2007-2008 kwam hij bij de VLM aankloppen om in en rond Asse een eerste landinrichtingsproject 

te realiseren. Hij volgde alles van nabij op en is zich tot op het laatste moment blijven inzetten. Zo heeft hij zelfs nog 

suggesties doorgestuurd rond het nieuwe Green Energy Park. Hij was lid van de planbegeleidingsgroep en wordt nu 

vervangen door Sil Willems. 

2. Landinrichtingsplan Maalbeekvallei Grimbergen 

De procedure voor het landinrichtingsplan gaat de laatste fase in. Het openbaar onderzoek liep van 21 mei tot 4 juli 

2018. Adviesprocedure en openbaar onderzoek zijn begeleid door heel wat informatievergaderingen en er zijn aparte 

overlegmomenten geweest met particuliere eigenaars en een aantal verenigingen en overheidsinstanties.  

Na de adviesprocedure zijn de vragen tot aanpassingen toegekomen van de gemeente en de provincie. Op basis van 

die eindadviezen is het landinrichtingsplan aangepast. Dat aangepaste plan wordt vandaag toegelicht op deze laatste 

planbegeleidingsgroep die daarover een beslissing neemt.  

Na goedkeuring volgt de procedure om instemmingen te krijgen en daarna gaat het dossier naar de minister. Blijft 

nog aan te passen na goedkeuring door de planbegeleidingsgroep: een vraag van particulieren en een bijkomende 

vraag van de gemeente om toch een brug over de Maalbeek bij de parking van de Tommenmolen aan te leggen. 

Volgens de provincie is die brug niet mogelijk op maaiveldpeil, maar na overleg op terrein samen met de provincie   

kan de brug onder bepaalde voorwaarden toch worden aangelegd. 

Maarten geeft toelichting bij het landinrichtingsplan en de belangrijkste aanpassingen. De presentatie wordt bij dit 

verslag gevoegd. Hieronder geven we niet meer in detail de toelichting bij het landinrichtingsplan weer, maar wel 

een samenvatting van de discussie die zich heeft ontsponnen. 

 

Enkele erfdienstbaarheden vallen weg en de gemeente Grimbergen zal het wandelpad langs de Maalbeek aanleggen. 

Op vraag van de gemeente wordt er in twee fases gewerkt. VLM legt in een eerste fase twee delen van het wandelpad 

aan uit kracht van wet. Daarop wordt een erfdienstbaarheid vastgelegd. In een latere fase legt de gemeente de 

tweede fase van het pad aan uit kracht van wet en legt ze op dat moment ook een erfdienstbaarheid vast.  
o Gemeente Grimbergen legt uit dat vier van de zes betrokken particulieren min of meer voorbehoud 

blijven maken tegenover het Maalbeekpad. De gemeente wil eerst alle beschikbare eigendommen 

van de gemeente zelf inrichten om zo een aanvaardingsbasis te creëren voor inwoners die terug-

houdend blijven. Geleidelijk aan zullen de bewoners kunnen zien dat zo’n pad niet de grote massa 

of ongewenste recreatie zal aantrekken. Het wordt ook geen grindpad of verhard pad, maar een 

gewoon gemaaid graspad. In combinatie met de waterloopbeheerder wil de gemeente ook de vijf 

meter vrije strook langs de Maalbeek beter vrijwaren, zodat onderhoudswerken aan de waterloop 

vlot kunnen verlopen. Zo komt de gemeente tegemoet aan een klacht van enkele mensen over het 

onderhoud van de beek. De beek was immers lang niet overal bereikbaar voor onderhoud. Op  ter-

mijn wordt dat dus een echte win-win voor alle partijen.  

o De Minaraad vraagt hoeveel eigenaars bezwaar hebben ingediend. Gemeente antwoordt dat vier 

eigenaars bezwaar hebben ingediend en dat 25 omwonenden een meer algemene petitie hebben 

meeondertekend. Er zal ook zorgvuldig bekeken worden waar het pad precies wordt aangelegd. 
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Waar mogelijk, wordt het buiten de vijfmeterstrook voor onderhoud aangelegd. Waar die vijfme-

terstrook is ingenomen door bouwsels of afval, moet die worden gevrijwaard. Op sommige plekken 

zal het pad op de vijfmeterstrook worden aangelegd, maar dan wordt expliciet rekening gehouden 

met de nood aan onderhoud van de beek. Ook de inkijk in huizen vanop het pad werd zeer zorgvul-

dig op het terrein bekeken en afgewogen. Op basis van verschillende terreinbezoeken in aanwezig-

heid van de bezwaarindieners is gebleken dat veel bezwaren over inkijk absoluut niet gegrond wa-

ren. Waar de mogelijkheid tot inkijk wel reëel was, werd samen met de eigenaars overlegd om tot 

een aanvaardbare oplossing te komen om inkijk te vermijden. Zo zou het pad verder van de beek 

kunnen worden aangelegd, buiten de vijfmeterstrook voor onderhoud. Ook zal het pad hier en daar 

worden aangelegd achter bomen of heesters om inkijk te voorkomen.  

o De Minaraad vraagt of de eigenaars geclusterd zijn en of is nagegaan of er een mogelijkheid is om 

het pad om te leiden. De Minaraad vindt het positief dat er rekening gehouden is met zijn voorstel 

om op maat te werken voor die particulieren, maar blijft zich afvragen of de erfdienstbaarheid uit 

kracht van wet wel absoluut nodig is. Het beheersplan van Onroerend Erfgoed biedt de eigenaars 

bescherming, maar nu morrelt men aan dat eigendomsrecht in het kader van het landinrichtings-

decreet. Volgens de Minaraad gebruikt men één decreet om te morrelen aan het eigendomsrecht 

van eigenaren dat in een ander decreet is vastgelegd. 

o Onroerend erfgoed antwoordt dat een beheersplan voor iedereen in het gebied geldt en op zich 

geen rechtsgevolgen heeft. Het verduidelijkt de bescherming. Het beheersplan is niet afdwingbaar.  

o De Minaraad blijft vragen of het mogelijk is een uitzondering te maken voor de betrokken eigenaars. 

Een gemeente kan niet afdwingen wat in het beheersplan is omschreven. Er is dus geen reden om 

in te gaan tegen het eigendomsrecht. De wetgever zou een garantie moeten inbouwen voor de 

zakelijkerechthouders daar. De Minaraad blijft er bezwaar tegen hebben dat men het beheersplan 

gebruikt om een pad langs de beek te leggen en dat uit te voeren uit kracht van wet. 

o De Vlaamse Landmaatschappij merkt op dat het landinrichtingsplan een eigen juridische basis heeft 

en dat het algemeen belang soms moet kunnen voorgaan op het privébelang. De bezwaren van vier 

privé-eigenaars wegen in die zin minder sterk door dan de meerwaarde van een publiek pad langs 

de beek. Privébelangen zouden heel dat concept niet op de helling mogen zetten. Het decreet land-

inrichting biedt juist de mogelijkheid om het openbaar en algemeen belang te kunnen laten prime-

ren op het eigendomsrecht. Onroerend Erfgoed vult aan dat het net de bedoeling is van de diensten 

van de Vlaamse overheid dat ze elkaar versterken. Hier versterken een beheersplan en een landin-

richtingsplan elkaar. 

o De Minaraad geeft aan dat die privé-eigenaars daar het eigendomsrecht hebben en vraagt of er een 

mogelijkheid is van uitzondering op het terrein voor de zakelijkerechthouders die dat pad niet in 

hun achtertuin wensen. De Minaraad vraagt zich ook af of de uitvoering uit kracht van wet absoluut 

noodzakelijk is en blijft daar bezwaar tegen hebben. Door de aanleg van zulke lijnstructuren is nie-

mands eigendom dan nog veilig. De Minaraad dringt aan op onteigening eerder dan op het leggen 

van een erfdienstbaarheid, omdat onteigening precies het instrument is om iets te verkrijgen dat 

de overheid wil gebruiken voor het algemeen belang. De Minaraad betreurt dat hier de erfdienst-

baarheid wordt gebruikt en dat de overheid de eigenaars dus slechts minimaal vergoedt. Bij ontei-

geningen moet de overheid het algemeen belang bewijzen. Hier verwijst men naar een niet-af-

dwingbaar beheersplan van onroerend erfgoed en dat gebruikt men om de toeristisch-recreatieve 

meerwaarde van een pad langs de Maalbeek op te leggen aan de eigenaars. 
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o Zowel de VLM als schepen Boelens van Grimbergen ontkennen dat het beheersplan wordt gebruikt 

om de erfdienstbaarheden op te leggen. Het beheersplan en het landinrichtingsplan staan op dat 

vlak los van elkaar. Dezelfde instrumenten kunnen net zo goed worden ingezet waar er geen be-

heersplan Onroerend Erfgoed is. De maatregel wordt hier aangehaald als een uitvoering van dat 

beheersplan, ook al omdat over dat beheersplan een grote consensus bestond en het al een ruime 

consultatieronde had doorlopen. Het landinrichtingsplan reikt de middelen aan om het beheersplan 

te helpen realiseren. De gemeente weet dat de maatregel voor vier inwoners delicaat ligt en gaat 

precies daarom in op de bezwaren van de particulieren om geleidelijk aan te werk te gaan.  De 

gemeente neemt voldoende voorzorgsmaatregelen, gaat gefaseerd te werk en kiest voor een 

zachte aanpak. Schepen Boelens vult nog aan dat heel het landinrichtingsplan de kans biedt om het 

beheersplan sneller te realiseren en de nodige middelen aanreikt om de mooie ideeën uit het be-

heersplan te realiseren. Een andere optie zou zijn dat de gemeente voortaan optreedt tegen de 

privé-eigenaars die misbruik maken van hun eigendom en de vijfmeterzone niet respecteren. De 

gemeente kiest voor overleg, voor samenwerking met en informeren van de eigenaars. De ge-

meente wil geen onnodige druk leggen op de eigenaars, maar houdt wel vast aan het principe dat 

het algemeen belang daar sterker zal doorwegen dan het privébelang van een zeer klein aantal ei-

genaars. De gemeente merkt op dat ze ervan op de hoogte is dat de belangrijkste oppositie vanuit 

één hoek sterk gestuurd wordt. De gemeente vindt het argument van inbreuk op het eigendoms-

recht van één privé-eigenaar op dit moment te verregaand. Ook het Regionaal Landschap Brabantse 

Kouters duidt nogmaals het verschil tussen het landinrichtingsplan en het beheersplan. 

o De Minaraad vraagt of de eigenaars akkoord zijn gegaan met de visie van het beheersplan en of de 

woningen van de eigenaars die bezwaar hebben ingediend, geclusterd zijn? 

De gemeente antwoordt dat die eigenaars gecontacteerd zijn geweest en heel goed wisten wat er 

in het beheersplan stond. Nu het concreter wordt, blijft voornamelijk één man zich verzetten, die 

zich ten tijde van de opmaak van het beheersplan wellicht onvoldoende had geïnformeerd. De be-

trokken woningen liggen naast elkaar of alleszins dicht bij elkaar. Dienst Landbouw en Visserij merkt 

nog op dat alles ook te maken heeft met handhaving. Als die wordt afgedwongen, dan is er al een 

gedeelte van de problemen opgelost.  

o De voorzitter concludeert dat het duidelijk is dat de gemeente het probleem op een zachte manier 

probeert aan te pakken en niet invasief op het proces wil ingrijpen. De gemeente stelt dat ze maxi-

maal rekening houdt met de reacties van de mensen en noemt dat een voorbeeld van goed beleid 

door rekening te houden met wat er van reacties komt van de mensen. 

o De gemeente wil langs één kant van de beek de vijfmeterstrook vrijmaken en wil dat eerst op haar 

eigen terreinen geregeld krijgen. In feite moet er langs beide kanten van de beek een vijfmeter-

strook worden gevrijwaard, maar dan zou de gemeente heel wat eigenaars moeten dwingen om 

tuinhuizen, afsluitingen en andere bouwsels die binnen die vijfmeterstrook staan, af te breken. Het 

zou kunnen een optie zijn om die handhaving uit kracht van wet in het landinrichtingsplan te schrij-

ven, maar dat zou heel veel bezwaren opleveren. Nochtans gaat het dan maar om het rechttrekken 

van bestaande overtredingen. De gemeente en de VLM hebben ervoor gekozen om dat niet op die 

manier aan te pakken, de meeste eigenaars daarvan te sparen en slechts langs één kant van de beek 

de vijfmeterstrook te vrijwaren. De Minaraad merkt op dat het niet ernstig zou zijn om beide vijf-

meterstroken te handhaven en verplicht te laten vrijwaren, zelfs niet als het om manifeste overtre-

dingen gaat van de bestaande erfdienstbaarheid voor het onderhoud van de beek. De VLM merkt 

op dat de Minaraad met die uitspraak absolute prioriteit geeft aan het eigendomsrecht, zelfs boven 
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de geldende regelgeving. Wie bouw- of milieuovertredingen begaat op zijn eigendom, zou er vol-

gens de Minaraad dus niet mogen toe gedwongen worden om die terug te draaien tot er opnieuw 

een wettelijk normale toestand is. 

o De Minaraad gaat niet akkoord met behoud van het instrument uit kracht van wet in het LIP. De 

Minaraad erkent wel dat de gemeente en de VLM al in grote mate zijn ingegaan op zijn bezwaren 

van de eerste vergadering, maar blijft een principieel bezwaar hebben tegen het behoud van het 

instrument ‘erfdienstbaarheid uit kracht van wet’. De VLM legt ook uit dat het instrument uit kracht 

van wet inderdaad in het landinrichtingsplan is opgenomen, maar dat er in eerste instantie zal ge-

tracht worden om in consensus met de eigenaars te werken. De erfdienstbaarheid en inrichting uit 

kracht van wet staan in het landinrichtingsproject ingeschreven, omdat het moet mogelijk blijven 

om die instrumenten in te zetten, als dat nodig zou zijn. Als het niet nodig is, worden ze niet ingezet, 

maar ze moeten wel in het landinrichtingsplan blijven staan, zodat ze desgewenst kunnen worden 

ingezet. De VLM verwijst ook nog naar de procedure die volgt: bij verschillende stappen op weg 

naar uitvoering, wordt er telkens opnieuw een openbaar onderzoek georganiseerd en belegt de 

VLM informatieavonden om alle betrokkenen de kans te geven hun wensen en verzuchtingen mee 

te geven. Verderop  in de procedure zijn er dus nog voldoende mogelijkheden om de inzet van de 

juiste instrumenten telkens zorgvuldig te bespreken en af te wegen.  

o De voorzitter concludeert dat het algemeen belang primeert, maar dat het duidelijk is dat zowel de 

VLM als de gemeente al het mogelijke zullen doen om alles op een zachte manier in te richten. De 

Minaraad blijft bezwaar maken tegen de inzet van de instrumenten erfdienstbaarheid en inrichting 

uit kracht van wet. 

o De gemeente Grimbergen vraagt of de privé-eigenaars van de vijvercomplexen ervan zijn op de 

hoogte gebracht dat maatregelen aan hun vijvers slechts voor 50% zullen worden gesubsidieerd. 

Dat is nog niet meegedeeld, maar een hoger subsidiepercentage lijkt hier niet te verantwoorden 

vanwege de hoge kostprijs van ontslibbing van vijvers. 

o Opmerking van Boerenbond en Departement Landbouw en Visserij over de zoekzone voor bebos-

sing. Die zoekzone bevat ook van een stukje agrarisch gebied van 16 ha. De landbouwsector vraagt 

om bij voorkeur te bebossen in gebieden die daarvoor bestemd zijn en dus niet in de 16 ha land-

bouwgebied die nu in de zoekzone ligt. Het gaat niet om herbevestigd agrarisch gebied en de zoek-

zone werd toegevoegd op vraag van het Agentschap voor Natuur en Bos om een verbinding te kun-

nen maken tussen het Lintbos en de vallei. Boerenbond en Departement Landbouw vragen om de 

zoekzone te beperken tot natuur- en valleigebied en tot recreatiegebied. De 16 ha landbouwgrond 

wordt uit de zoekzone voor bebossing gehaald. Eventueel bestaat wel de mogelijkheid om met be-

heersovereenkomsten te werken om zo een natuurverbinding te creëren met het Lintbos. De land-

bouwpartners hebben er geen bezwaar tegen dat er eventueel op vrijwillige basis met landbouwers 

wordt onderhandeld over beheersovereenkomsten. De vrijheid van teeltkeuze blijft in dat geval 

behouden en het gaat niet om een beleidskeuze. De vertegenwoordiger van de Minaraad sluit zich 

aan bij dat advies en die opmerkingen. 

o De gemeente Grimbergen vraagt of er naast een begroting ook een meerjarenplanning is opgeno-

men in het landinrichtingsplan. De VLM antwoordt dat de meeste werken zijn voorzien voor de 

periode 2019-2022. De overige werken aan vijvers en de tweede fase van het wandelpad worden 

later uitgevoerd. Meestal worden landinrichtingswerken uitgevoerd in een paar grotere dossiers. 

De voorzitster van de planbegeleidingsgroep vraagt of de planbegeleidingsgroep kan akkoord gaan met het landin-

richtingsplan en de voorgestelde aanpassingen. Op basis van de bespreking en met de bedenkingen die tijdens de 
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bespreking werden geformuleerd gaat de planbegeleidingsgroep ermee akkoord dat de VLM de procedure in dit land-

inrichtingsdossier voortzet.  

 

3. Algemene stand van zaken planzone Dilbeek-Grimbergen 

a. Opening Kerremanspark 
Het Kerremanspark in Asse (vroeger Horing) werd in het kader van het landinrichtingsproject Mo-
lenbeek-Maalbeek volledig heringericht en beter toegankelijk gemaakt. Het kreeg ook meer na-
tuurlijke habitats en voor landbouwers werden oplossingen gezocht en gevonden. Het vernieuwde 
park werd officieel geopend op 26 juni. Overdag maakten een paar honderd scholieren kennis met 
de mogelijkheden van het park en ’s avonds telden we 400 à 500 belangstellenden voor de offici-
ele opening en de gegidste wandelingen. Ook heel wat vertegenwoordigers van het nabijgelegen 
researchpark, dat nu meer ontspanningsmogelijkheden en een groenere omgeving krijgt, woon-
den de opening bij. VLM geeft nog een korte uitleg bij de realisaties in het Kerremanspark en het 
belang ervan voor de omliggende groene ruimte in zowel de Vlaamse Rand als Brussel. 

b. Volkstuinen: stand van zaken samentuinhuis 
Het grootste deel van de volkstuinen is gerealiseerd. Alleen het samentuinhuis moet nog worden 
gerealiseerd. Door een budgettaire miscalculatie van de architect was het niet mogelijk om het 
uitgewerkte samentuinhuis te realiseren. De architect heeft haar taak in der minne ter beschikking 
gesteld. Er werd een nieuw plan opgesteld dat wel aan de budgettaire voorwaarden voldoet, maar 
daardoor is de hele realisatie achteruitgeschoven. Momenteel wordt een tweede keer een bestek 
opgesteld en wordt er opnieuw aanbesteed. Zodra de opdracht kan worden gegund, kunnen de 
werken starten, maar dat zal wellicht pas in het najaar van 2019 zijn. Ondertussen voorziet de VLM 
in een noodoplossing met containers voor het samentuinhuis. Er werd ook een nieuw vergunning-
dossier ingediend. 

c. Green Energy Park Zellik 
Op een nog onbebouwd stuk van het researchpark Zellik wil de VUB een ‘green energy park’ laten 
bouwen. Daar zou in eerste instantie een parking worden aangelegd voor het UZ in Jette en in een 
latere fase zou daar een Green Energy Park komen. Op het gewestplan is dat een bedrijventerrein. 
Het is dus logisch dat daar een bedrijf wordt ingeplant. Anderzijds hebben de gemeente, het regio-
naal landschap Brabantse Kouters, Natuurpunt, het Agentschap voor Natuur en Bos en de 
Vlaamse Landmaatschappij samen met Quares, de beheerder van het researchpark, een visie uit-
gewerkt om in die zone een aantal groene corridors en trage verbindingen mogelijk te maken. In 
de betrokken zone ligt een orchideeënweide en was er een biotoop voor de ringslang. Het ge-
plande researchpark ligt ook op minder dan 500 meter van het Natura 2000-gebied Laarbeekbos 
en de geplande windmolens in het Energy Park kunnen schadelijk zijn voor de vleermuizen in het 
gebied. Vanuit landinrichting en vanuit de verschillende betrokken partners volgen we de evolutie 
van het Energy Park zo kort mogelijk op om te voorkomen dat de maatregelen die in deze zone al 
werden gerealiseerd voor groen,  leefbaarheid, open ruimte en omgevingskwaliteit met één nieuw 
project zouden worden tenietgedaan. Er is momenteel af en toe overleg met de initiatiefnemers, 
maar een blijvende opvolging en de nodige advisering lijkt nodig, omdat de initiatiefnemers zelf 
niet voldoende expertise hebben op het vlak van open ruimte, ruimtelijke ordening, groen en eco-
logie.  
In de visie wordt ook zeer sterk uitgegaan van automobiliteit.  
VELT merkt op dat de parking op ruim zeshonderd meter van de VUB ligt en dat de verbinding 
naar de site langs een niet-verlichte bosweg plaatsvindt. De vraag rijst naar het nut van de parking 
op die plek. Men maakt misbruik van mogelijkheden in de omgeving, waar het ongepast is om 
zulke inplantingen te realiseren.  
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De gemeente Grimbergen vraagt of de Vlaamse overheid daar adviesbevoegdheid heeft. Er is geen 
dwingend adviesrecht. 

d. R0 en Werkvennootschap 
Stand van zaken: de vooropgestelde deadlines worden losgelaten. Er wordt niet meer naar ge-
streefd om een aantal deadlines te halen voor het einde van deze legislatuur. Er blijven te veel 
fouten staan in de documenten die circuleren en men wil meer kwalitatief gaan werken. Het dos-
sier zou worden uitgesplitst in twee dossiers: Werken aan de Ring en Werken aan de Regio, waar-
bij het laatste dan vooral de leefbaarheid, de omgevingskwaliteit en het flankerend beleid rond de 
R0 zou moeten bevatten. De vraag wordt gesteld of beide aspecten worden gefinancierd door de 
wegbeheerder.  
De Vlaamse regering heeft de Vlaamse Landmaatschappij de opdracht gegeven om een nieuwe 
planbegeleidingsgroep op te richten rond flankerend beleid bij grote investeringsprojecten. Het is 
dan de bedoeling om de andere sectoren dan degene waar het om draait, beter in te passen in het 
totaalplaatje. Dan kan het om landbouw, natuur, erfgoed, enz. gaan. Probleem voor de nieuwe 
planbegeleidingsgroep is dat er geen capaciteit en geen middelen voor zijn op dit moment. Een 
planbegeleidingsgroep beslist in principe over landinrichtingsprojecten, maar dat zou dan ook be-
tekenen dat er een nieuw landinrichtingsplan moet worden uitgewerkt en dat daar ook een stuk 
financiering moet voor worden gevraagd. Er wordt op aangedrongen om de nieuwe planbegelei-
dingsgroep zo snel mogelijk samen te stellen. De VLM wil het ministerieel besluit voor de oprich-
ting van die nieuwe planbegeleidingsgroep nog voor het einde van deze legislatuur voorleggen 
aan de minister. 
Boerenbond merkt op dat zij ook een advies hebben ingediend bij de startnota voor de R0. Ze be-
zorgen hun advies ter informatie aan de VLM. De VLM vult aan dat er ook vanuit de verschillende 
overheden adviezen zijn ingediend bij de Werkvennootschap en dat dat gecoördineerd is gebeurd. 

e. Hooghof 
De landinrichtingsplannen rond Hooghof zijn grotendeels uitgetekend. Voor het goedgekeurde 
landinrichtingsplan zijn de technische plannen opgesteld en is de omgevingsvergunning aange-
vraagd. Na het openbaar onderzoek in het voorjaar kunnen de werken wellicht worden aanbe-
steed in het najaar van 2019. 
Agentschap Wegen en Verkeer heeft de vraag gesteld om een elektriciteitscabine te mogen ver-
plaatsen naar een plek in het landschap, maar wel buiten het gabariet van de nieuwe Ring. Dat 
zou betekenen dat de cabine wordt geplaatst in het midden van een beschermd dorpsgezicht en 
in herbevestigd agrarisch gebied, mogelijk op een plaats waar ze zeer hinderlijk zou kunnen staan. 
Departement Landbouw en Visserij en Agentschap Onroerend Erfgoed merken op dat zij daar in 
elk geval advies zullen moeten over geven. De planbegeleidingsgroep is niet gewonnen voor het 
voorstel om de elektriciteitscabine op dit moment al te verplaatsen naar de voorgestelde plek in 
het open landschap. 

f. Groene Noordrand 
Brecht Vermote geeft uitleg bij de stand van zaken van het strategisch project Groene Noordrand. 
Er komt een studie die een aantal maatregelen voor het gebied moet onderzoeken en sommige 
maatregelen deels al specifiek uitwerkt. Op basis van die studie kan in een volgende fase een land-
inrichtingsplan worden uitgewerkt. Het principe van de studie en de financiering ervan werden al 
goedgekeurd door de minister. Zodra er een gunning komt, moet de minister opnieuw beslissen 
over de studie en daarna kan de studie worden gegund. 

4. Varia 

Er zijn geen variapunten. 




